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Jerry-panda červená

Jerry byl vybrán jako vhodný partner pro samici 
Regicu, která je o rok starší a do Zoo Praha přijela z 
chorvatského Záhřebu. Pokud vše půjde dobře, mohli 

bychom se tedy v budoucnu opět dočkat mláďat tohoto 
ohroženého druhu.

První setkávání probíhalo již v chovatelském zázemí, 
týden se Jerry a Regica mohli vídat a očichávat přes 

mřížovaná dvířka dělící jejich vnitřní ubikace. Ta 
posléze chovatelé vysunuli, a tak spolu pandy nyní 

sdílejí nejen venkovní expozici, ale i vnitřní prostory.



Jamvan-lev indický

Původní areál asijské populace této šelmy zahrnoval 
rozlehlé území sahající od Blízkého východu až po východ 

Indie. Na většině míst však byli lvi indičtí vyhubeni zejména 
v důsledku lovu a jsou vedeni v kategorii ohrožených. Dnes 

se v národním parku Gir a jeho okolí pohybuje odhadem 
něco přes šest set jedinců. Gudžarátci jsou na „své“ lvy 

nesmírně hrdí, girská oblast je však velmi hustě zalidněná, 
což brání většímu rozšíření lvů do okolí. To, že je veškerá 
volně žijící lví populace soustředěna v tak malé oblasti, s 
sebou navíc nese značné riziko: kdyby došlo k jakékoliv 
katastrofě typu epidemie psinky nebo velkého požáru, 

mohlo by to znamenat úplné vyhynutí poddruhu v přírodě.



Malik-kočkodan brazzův

Společně s družkou a dvěma mláďaty se Malik zabydlel v Rezervaci 
Dja, tedy v novém pavilonu goril a dalších druhů ze střední 
Afriky. „Věřím, že se mu u nás bude dobře dařit a chov bude 

pokračovat dál,“ říká vrchní chovatel primátů Martin Vojáček.

Na rozdíl od ostatních kočkodanů tvoří kočkodani Brazzovi často 
monogamní páry. Partnerkou Malika je devítiletá samice Anastasia. 
Jejich společní potomci – tříletá samička Mimo a dvouletý sameček 

Malanga – jsou již zcela samostatní, se svými rodiči však zůstanou do 
své pohlavní dospělosti, které dosáhnou v pěti letech. Nejmladším 
potomkem Malika a Anastasie je mládě narozené 8. března 2023.



Sněhurka-tučňák 
humboldtův

Některé jedince lze navíc identifikovat podle bílých 
pírek na jinak černém čele a tvářích. Občas se 

originálním zbarvením nechají chovatelé inspirovat 
při volbě jména pro konkrétního tučňáka, a tak 

tomu bylo i v případě samice Sněhurky. „Jako mládě 
byla celkově světlejší, na hlavě měla více bílých 

pírek,“ vysvětluje vrchní chovatel Jakub Mezei. „V 
dospělosti jí pak zůstal na tváři krásný bílý flíček, 

podle kterého ji bezpečně poznáme.“



Vývoj zoo od 60. let

Dům velkých savců vznikal dlouho a obtížně. 

Původní pavilon pro slony, hrochy a nosorožce byl 

maličký a postupem času i stále chatrnější. V roce 

1960 vznikl projekt nového objektu, ale bylo 

nesmírně obtížné najít firmu, která by ho 

postavila. Teprve v roce 1971 se do něj mohla 

nastěhovat zvířata, ovšem pro veřejnost mohl být 

zpřístupněn až po odstranění četných závad o dva 

roky později.

• Velká voliéra dravců nahradila původní 

Jandovu voliéru, která se zřítila pod 

náporem sněhu. Trvalo však déle než rok, 

než se nakonec stavby ujala Poldi Kladno. 

Vznikla mohutná konstrukce, která sice 

nevypadá nijak umělecky, ale na druhou 

stranu dovolila podstatné zvětšení voliéry.



Poválečný rozvoj
Celé válečné období prožila zoologická zahrada stále jako 

Stavební družstvo, s. r. o. Sám dr. Vlasák, který řídil 

zoologickou zahradu až do poloviny roku 1946, uznával, že je 

to v obtížné situaci jediná možnost, protože převzetí zahrady 

státem je prakticky vyloučené. Po válce se ovšem situace 

změnila.

Šimpanz Hurvínek vítá 

návštěvníky společně s dr. 

Šírem.



Naše poslání

• Každým rokem přichází do zoologických zahrad 
na celém světě více než 600 milionů návštěvníků 
nejrůznějšího věku i zájmů. V pražské zoo se 
během posledních tří let počet návštěvníků 
zdvojnásobil na více než 1,2 milionu osob ročně. 
Je to velká výzva i závazek.

• Zoologická zahrada tak ovlivňuje svými 
výchovnými a vzdělávacími aktivitami širokou 
veřejnost i zájmové skupiny. Je schopna díky 
neocenitelnému potenciálu živých zvířat působit u 
návštěvníků na jejich názory, postoje, vytváření 
hodnot a chování.



Ředitel Miroslav Bobek

Miroslav Bobek (*1967) stojí v čele Zoo Praha od roku 
2010. Vystudoval zoologii na Přírodovědecké fakultě 
Univerzity Karlovy, v letech 1993 až 2009 pracoval v 

Českém rozhlase. Za jeho působení na pozici ředitele 
pražské zoo byla vybudována řada nových expozic –

zejména pak Údolí slonů, Rákosův pavilon plný 
vzácných papoušků, expoziční celek tasmánské a 

australské fauny Darwinův kráter nebo nový pavilon 
goril Rezervace Dja. Jeho tým dosahuje významných 

úspěchů na poli ochrany ohrožených druhů, a to nejen 
ikonického koně Převalského, ale i gorily nížinné, supa 

mrchožravého a dalších. Miroslav Bobek pravidelně 
vydává knižní výbory svých novinových sloupků a 

popularizaci zoologie se aktivně věnuje nejen v 
médiích, ale i na sociálních sítích.
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